

2025 深圳技术大学

外国语学院招生宣传册

Admissions Brochure of the School of Foreign Languages



SHENZHEN TECHNOLOGY UNIVERSITY(SZTU)

学校简介

深圳技术大学(SZTU)是由广东省和深圳市高标准共建的国际化、高水平、 示范性应用技术大学。学校于2018年11月经教育部批准正式设立(学校标识码: 4144014655),定位为应用型高校,秉承"唯实求精"的办学理念,致力于培养 具有国际视野、工匠精神和创新创业能力的高水平工程师、设计师等应用型人才。

2024年,深圳技术大学招生规模创新高,学校面向全国23个省份录取4,194人,较2023年增加601人。广东省物理类录取线564分,超特控线32分,省内排名第七,最低排位53,416,较去年提升5,325位。历史类录取线543分,排位17,317,较去年提升1,842位。艺术类美术录取线522分(全省第十),音乐类首年招生录取线519分(排位907)。省外理科/物理类普遍超当地一本线50至80分,如黑龙江省超当地一本线113分、湖南省超当地一本线104分;文科/历史类超当地一本线20至30分,新增四省理科平均超线59分,文科超25分。

Shenzhen Technology University (SZTU) is a high-standard, international, and exemplary applied technology university jointly established by Guangdong Province and Shenzhen City. Officially approved by the Ministry of Education in November 2018 (School Code: 4144014655), SZTU is positioned as an application-oriented institution, adhering to the philosophy of "Pursuing Excellence through Practicality", and is dedicated to cultivating high-level engineers, designers, and other applied talents with international vision, craftsmanship spirit, and innovation capabilities. In 2024, SZTU achieved a record-high enrollment, admitting 4,194 students from 23 provinces across China, an increase of 601 compared with 2023. In Guangdong Province, the admission score for the science stream was 564, 32 points above the special control line, ranking seventh in the province, with the lowest rank at 53,416, an improvement of 5,325 positions from the previous year. The humanities stream admission score was 543, with a rank of 17,317, up by 1,842 positions. For arts stream, the fine arts admission score was 522 (ranked 10th in the province), while the music program, in its first year of enrollment, had an admission score of 519 (ranked 907th). Outside Guangdong Province, science/physics stream scores generally exceeded local first-tier lines by 50-80 points (e.g., 113 points higher in Heilongjiang Province and 104 points higher in Hunan Province), while humanities/history





THE SCHOOL OF FOREIGN LANGUAGUES(SFL)

学院简介

外国语学院成立于2020年4月,有英语、德语、日语、法语、西班牙语和韩语等外语语种,设有英文系、德文系、商务英语系、大学英语教学部、大学德语教学部、多语教学中心和汉语国际教育中心等教学单位,外语工作室、智能语言服务中心、写作中心、新媒体中心等教学实践单位,区域国别研究中心、德国工业文明研究中心、技术增强的语言学习中心等研究单位。学院目前在职教师共计70余名,以具有博士学位和海外留学工作经历的教师为师资主力,年轻化、国际化特色显著。学院目前在读本科生和硕士研究生超过1000人,学院采用国际化、跨学科教学模式,致力于培养具有国际视野、扎实外语专业功底和优秀实践能力的复合型、应用型外语人才。

The School of Foreign Languages (SFL) was established in April 2020, offering courses in English, German, Japanese, French, Korean, Spanish and Chinese. It comprises teaching units of the Department of English, the Department of German, the Derpartment of Business English, the Multilingual Teaching Center, and the Center for Teaching Chinese to Speakers of Other Languages, practice units of the Foreign Language Studio, AI Language Service Center, SZTU Writing Center, the Center for New Media, and research units of the Center for Intercultural and Area Studies, Research Center for German Industrial Culture, and the Center for Enchanced Language Learning. The school has over 70 faculty members, mostly holding a doctoral degree with international study and working experience. The school adopts an international and interd isciplinary teaching model, aiming to cultivate versatile and application-oriented foreign language talents with a global vision, solid language expertise, and excellent practical skills. The number of undergraduate and postgraduate students in 2025 has exceeded 1,000.

学院特色 FEATURES OF THE SCHOOL

- 强化外语学科知识,培养学生的专业核心能力。
- 🔟 通过外语+ 课程设置,培养学生的跨学科思维和市场竞争力。
- 🔯 通过充足的国际合作和校企合作资源,培养学生的跨文化沟通能力和外语应用能力。
- 1.Develop students' core foreign language skills by strengthening foreign language subject knowledge.
- 2. Cultivate students' interdisciplinary thinking and market competitiveness through the foreign language plus curriculum.
- 3. Cultivate students' intercultural communication skills and foreign language application competence through sufficient international cooperation and university-enterprise cooperation projects.

UNDERGRADUATE PROGRAMS IN 2025 2025年本科招生专业

本科专业 UNDERGRADUATE PROGRAMS

专业 PROGRAMS	学制DURATION	授予学位DEGREE
英语	四年全日制本科	文学学士
English	4 years / Full-time	Bachelor of arts
商务英语	四年全日制本科	文学学士
Business English	4 years / Full-time	Bachelor of arts
德语	四年全日制本科	文学学士
German	4 years / Full-time	Bachelor of arts

英语专业 BA in English

英语专业聚焦国家及大湾区社会发展需求,构建具有新文科特征、符合学校办学特色的人才培养体系,致力于培养"通晓中西方文化、专精技能领域、掌握多门外语"的复合型、创新型和应用型跨学科英语专门人才。专业学习分为基础培养阶段(第一、二年)和特色方向培养阶段(第三、四年)。基础阶段以通识课程教学和语言技能培养为主,帮助学生筑牢语言基础,同时拓展知识面;特色方向阶段则注重因材施教,结合学生兴趣与市场需求,设置多元方向课程。

The English program designs an interdisciplinary curriculum with features of the New Liberal Arts and the university's unique strengths. It aims to cultivate versitle, innovative, and practice-oriented English professionals who are versed both in Chinese and International cultures, proficient in specialized skills, and competent in multiple languages. The program is divided into two stages: the foundation stage (Years 1-2) and the specialization stage (Years 3-4). The foundation stage focuses on language skillsand general education. The specialization stage emphasizes individualized teaching, offering diverse courses based on student interests and market demands.



商务英语专业

BA in Business English

商务英语专业致力于培养具有国际视野、跨学科融合能力和实践技能的高端英语专业人才。该专业课程体系涵盖英语语言与文学素养、商务理论与实践知识,以及国际商务实务技能三个板块。

The Business English program is dedicated to cultivating English talents specialized in business knowledge with a global vision, cross-disciplinary integration capabilities and practical skills. The curriculum covers the following three core areas: English language and literature, business theories and practical knowledge, as well as international business transaction abilities.



德语专业 BA in German

德语专业以区域国别研究为框架,打造以德国工业文明与技术文化为专业特色的新型德语专业。该专业坚持将科研规划、课程体系搭建与创新人才培养相结合,形成以学生为中心、以市场需求为导向、以学科基础为支撑、以综合能力培养为目标的理工特色德语人才培养模式,使学生能够实现"一精多会""一专多能",更好地满足就业市场需求。目前,德语专业已与多所德国高校达成合作协议,为学生提供丰富的海外交流与学习机会。

The four-year undergraduate program in German Studies emphasizes the cultivation of advanced linguistic competencies alongside systematic exploration of German industrial and cultural studies. This academic model strategically integrates cutting-edge pedagogical approaches with disciplinary research and curriculum innovation, enabling students to attain a "mastery in a core discipline coupled with interdisciplinary competencies" that aligns with evolving market demands. Through established strategic partnerships with leading German universities in applied sciences, the program provides students with comprehensive study abroad opportunities encompassing academic exchange and professional immersion.



POSTGRADUATE PROGRAMS IN 2025 2025年研究生招生专业

研究生专业 **POSTGRADUATE PROGRAM**

翻译专业硕士 (Master of Translation and Interpreting, MTI)

翻译专业硕士项目致力于培养具备优秀的口笔译能力、突出的双语沟通能力、 开放的国际视野、良好的职业道德和丰富相关领域专业知识,具有家国情怀和社会 责任感,能为深圳、粤港澳大湾区乃至全国对外经贸发展、跨文化交流和国际政治 合作提供专业语言服务的高层次、复合型英语翻译人才。培养方向分为英语笔译与 英语口译,培养模式实行"校内导师(主导师+副导师)+行业导师"的导师组负 责制,课程设置以实践为导向,精准定位市场需求,聚焦"翻译+商务"和"翻译 +技术"两大核心领域,核心课程包括笔译理论与技巧、笔译工作坊、专题笔译、 视译、基础交替传译、专题交替传译、同声传译、机器翻译与译后编辑等。

The MTI program is committed to cultivating students with excellent translation and intepretating capabilites, outstanding bilingual communicative skills, an open and international outlook, and good professional ethics. This program has two concentrations: interpreting and translation. The cultivation mode implements the tutor group responsibility system of "on-campus tutor (master tutor + deputy tutor) + industry tutor". The curriculum is practice-oriented, pinpointing the actual needs of the market and focusing on "Translation + Business" and "Translation + Technology". The core courses include Translation Theory and Techniques, Translation Workshop, Specialized Translation, Sight Translation, Basic Consecutive Interpreting, Specialized Consecutive Interpreting, Simultaneous Interpreting, Machine Translation and Post-translation Editing.



跨文化与区域国别研究中心 (RCIAS)

该中心成立于2021年9月,是深圳技术大学外国语学院重要的研究平台,致力于培养本科生和研究生的跨文化沟通能力、交叉学科学习能力和研究潜力。中心汇聚了具有丰富海外经历的高层次人才,重点研究欧洲、北美、非洲、澳洲和东南亚等区域或国家的政治、经济、社会、语言、文学和文化。



Research Center for Intercultural and Area Studies (RCIAS)

Established in September 2021, this center is an important research platform of SZTU, dedicated to cultivating undergraduate and postgraduate students' intercultural communiction skills, interdisciplinary learning abilities and research potentials. The Center brings together high-level talents with rich overseas experiences, focusing on the study of politics, economy, society, language, literature and culture of regions or countries in Europe, North America, Africa, Australia and Southeast Asia.



德国工业文明研究中心(DIK)

该中心成立于2021年4月,是国内首个专注于德国工业文明和技术文化研究的机构,2022年先后获评广东省社会科学普及基地和深圳市人文社科重点研究基地。中心致力于加强"德国能力"建设,推动与德国高校的校际合作与学术交流。通过研究德国工业发展脉络,培育中国技术文化,为德国研究提供新视角,为大湾区和深圳市提供政策建议与决策支持。



Research Center for German Industrial Culture (DIK)

Established in April 2021, this center is the first institution in China focusing on the study of German industrial and technological culture. In 2022, it has been awarded as a popularization base of social sciences in Guangdong Province and a key research base of humanities and social sciences in Shenzhen. This center aims to promote interuniversity cooperation and academic exchanges with German universities, cultivate Chinese technological culture by studying the vein of German industrial development, and provide new perspectives for German studies, as well as provide policy suggestions and decision-making support for Shenzhen and the Greater Bay Area.



■■■ 技术增强语言学习中心 (CTELL)

该中心成立于2024年1月,专注于推动技术增强语言学习的理论与实践研究,促进教育技术在语言学习领域的应用。中心与本地和国际学者紧密合作,邀请多位世界前2%顶尖科学家开展学术交流。成立一年来,中心成员发表5篇SSCI论文(含1篇中科院一区顶刊),主持教育部青年基金、深圳市教育科学规划课题等项目,并多次在国际顶级会议上发表研究成果。



Center for Technology Enhanced Language Learning (CTELL)

This center was established in January 2024, focusing on advancing the theory and practice of technology-enhanced language learning and promoting the effective application of educational technology in language education. The center has established close collaborations with local and international scholars, inviting several top 2% world-renowned scientists from institutions such as The Chinese University of Hong Kong for academic exchanges. Within its first year, center members published five SSCI papers (including one in a top-tier CAS Q1 journal), secured projects such as the Ministry of Education Youth Fund and Shenzhen Educational Science Planning Projects, and presented research findings at multiple international top-tier conferences, including the Annual Meeting of the American Educational Research Association, the British Educational Research Association Annual Conference, the International Conference on Educational Technology, and the International Conference on Computer-Assisted Language Learning.

FACULTY 师资力量

外国语学院拥有一支高度国际化和年 轻化的师资队伍,绝大多数教师毕业于海 内外知名高校。



SFL boasts a highly internationalized and youthful faculty, most of whom graduated from world renowned universities.



中 玲 博士 教授 外国语学院院长 Dr. ZHONG Ling/Professor, Dean of SFL



梁 洁 博士 副教授 外国语学院副院长 Dr. LIANG Jie/Associate Professor, Deputy Dean of SFI.



姜奕村 博士 副教授深圳技术大学润园PI人才外国语学院副院长

Dr. JIANG Yicun/Associate Professor, SZTU Runyuan Young Principal Investigator





姚 亮<mark>博士</mark>副教授 深圳市海外高层次人才 (孔雀计划)

Dr. YAO Liang/Associate Professor, Shenzhen Overseas High-Level Talent (Peacock Plan)



司静慧<mark>博士</mark>副教授深圳技术大学润园青年PI 岗位教师

Dr. SI Jinghui/Associate Professor, SZTU Runyuan Young Principal Investigator



王 偲 偲 博士 助理教授 深圳市海外高层次人才 (孔雀计划)

Dr. WANG Sisi/Assistant Professor, Shenzhen Overseas High-Level Talent (Peacock Plan)



秦贵兵 博士 副教授 深圳市海外高层次人才 (孔雀计划)

Dr. QIN Guibing/Associate Professor, Shenzhen Overseas High-Level Talent (Peacock Plan)



姜毅超 博士 助理教授深圳市鹏城孔雀计划特聘 岗位教师

Dr. JIANG Yichao/Assistant Professor, ShenzhenPengcheng Peacock Plan Talent



陈心怡 博士 助理教授

Dr. CHEN Xinyi/Assistant Professor



刘海平<mark>博士</mark>副教授 深圳市海外高层次人才 (孔雀计划)

Dr. LIU Haiping/Associate Professor, Shenzhen Overseas High-Level Talent (Peacock Plan)



周 灵 <mark>博士</mark> 助理教授 深圳市海外高层次人才 (孔雀计划)

Dr. ZHOU Ling/Assistant Professor, Shenzhen Overseas High-Level Talent (Peacock Plan)



赵烨冰 博士 助理教授

Dr. ZHAO Yebing/Assistant Professor



周旺旺 博士 助理教授

Dr. ZHOU Wangwang/ Assistant Professor



卢振烨 博士 助理教授

Dr. LU Zhenye/Assistant Professor



Kizito 博士 高级讲师 Tekwa 加拿大籍外教

Dr. Kizito Tekwa, Senior Lecturer, Canadian



黄 夏<mark>博士 助理教授</mark> 深圳市鹏城孔雀计划特聘 岗位教师

Dr. HUANG Xia/Assistant Professor, Shenzhen Pengcheng Peacock Plan Talent



Samuel 高级讲师 Sadiq ^{德籍外教}

Samuel Sadiq, Senior Lecturer, German

HIGHLIGHTS OF SFL

学院亮点

丰富的专业实践活动

RICH PROFESSIONAL PRACTICE ACTIVITIES

外国语学院以培养复合型、应用型人才为目标,强调理论与实践的融合,设有外语工作室、写作中心、外语创新实践中心(外语角)和新媒体中心等实践教学平台,为学生提供充足的校园实践机会。

SFL aims to cultivate compound and application-oriented talents, emphasizing the integration of theory and practice. It has practice teaching platforms including the Foreign Language Studio, the Writing Center, the Center for Innovative Practice of Foreign Languages (English Corner and German Corner) and the New Media Center, etc., which provide ample opportunities for students to practice on campus.



写作中心 SZTU Writing Center



外语工作室 Foreign Language Studio

外语创新实践中心 Center for Innovative Practice of Foreign Languages

完备的人才培养机制 COMPLETE TALENT CULTIVATION MECHANISMS

外国语学院对本科生的培养采用班主任+辅导员+朋辈导师三位一体制,关注 学生大学四年的学习和生活,为学生在学业规划、职业规划和人生规划等方面给 予意见和建议,引导学生形成积极、健康、向上的人生观、价值观和处世观。

The School of Foreign Languages adopts the trinity system of class teacher + counsellor + peer tutor for the cultivation of undergraduates, focusing on the study and life of students in their four years of university, giving advice and suggestions to students in the areas of academic planning, career planning and life planning, and guiding students to form a positive, healthy and upward outlook on life, values and worldly affairs.







先进的智能设施设备 ADVANCED TEACHING FACILITIES

外国语学院目前已建设有多间智能英语和德语口语及口笔译实训室、商务英语实训室、同传实验室等,为学生提供生动和高效的外语学习实训环境。

The School of Foreign Languages has built a number of intelligent English and German speaking and interpreting and translation rooms, business English training roomsand simultaneous interpretation laboratories, etc., which provide students with vivid and efficient training environmenst for foreign language learning.



SCHOOL-ENTERPRISE COOPERATION

校企合作

外国语学院致力于培养具有创新能力和实践能力的高素质人才。学院高度重视校企合作,通过与国内外众多知名企业和机构建立紧密联系,为学生打造多元化的实践和就业平台。目前,学院已与科大讯飞、译国译民、传神语联、云译科技、深圳农村商业银行、中建科技集团等近三十家企事业单位签订了校企合作战略框架协议或校外实习基地协议,涵盖人工智能、语言服务、教育、医疗、金融等多个领域。通过这些合作,进一步拓宽了学生的实习实践渠道,为学生的未来职业发展保驾护航。

The School of Foreign Languages is dedicated to cultivating high-caliber talents with innovative and practical capabilities. It places great emphasis on cooperation with enterprises and institutions, actively forging close ties with well-known domestic and international companies and organizations to create a diversified practice and employment platform for students. To date, it has signed strategic cooperation agreements or off-campus internship agreements with nearly 30 enterprises and institutions, including iFLYTEK, Transn Language Link, Yunyi Technology Co. Ltd., Shenzhen Rural Commercial Bank, and China Construction Technology Group, etc. These partnerships span multiple fields from artificial intelligence, language services, education, healthcare, to finance. Through these collaborations, the school has further expanded the internship as well as future career development opportunities for the students.



■■■ 校企合作(部分)



Tencent 腾讯





















INTERNATIONAL COOPERATION

国际合作

学院目前已与美国奥罗尔·罗伯茨大学、明德大学蒙特雷国际研究院、圣母大学、英国斯特灵大学、德国康斯坦兹应用科学大学和德国多特蒙德工业大学等在学生交流交换和双学位方面开展合作,这些合作项目为学生提供了丰富的学习和交流机会,助力学生实现国际化、专业化的职业发展。

The School of Foreign Languages is now cooperating with Oral Roberts University, Monterey Institute of International Studies (MIIS) and University of Notre Dame in the US, University of Stirling in the UK, Konstanz University of Applied Sciences and Technische Universitat Dortmund in Germany in the fields of student exchange, three plus one master degree program, and dual-degree program. These cooperation programs offer students a wealth of opportunities for study and exchange, and help students achieve internationalized and professionalized career development.





联系我们 CONTACT US



学校官微 SZTU Wechat



外国语学院公众号 SFL Wechat



招生办公室微信 SZTU Admissions Officie

深圳技术大学外国语学院 School of Foreign Languages

电话 Tel: 0755-23256175

邮箱: E-mail: sfl@sztu.edu.cn

学院网站 Website: https://sfl.sztu.edu.cn/